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Mødet starter kl. 17:30 og slutter i dag kl 19:30 
 
Deltagere: Rahat, Zahra, Mohamed, Farida, Haseebullah, Warsan, Aya, 
Camilla, Julie (ref.), Gitte, Lasse, Anne Mette, Anita, Marco 
 

 Dagsorden indhold 

1. Mødeformalia/ 
Valg af ordstyrer  

 

2. Nyt fra ledelsen • Budgetopfølgning 
 
Som det ser ud lige nu, går vi ud af året med et merforbrug.  
TBS har et forventet merforbrug på ca. 400.000 kr.  
Ingen stillinger eller lønninger er i fare, og intet går ud over det 
sædvanlige.  
 
 
Årsagerne for merforbruget skyldes på skoledelen et højere lønforbrug 
end forventet, et øget vikarforbrug samt udgifter til renovering af 
omklædningsrum.  
 
På fritidsdelen skyldes merforbruget en blanding af et højere lønforbrug 
og et lidt højere forbrug på driften.  
 
Som det er nu, ser 2023 fornuftig ud. 
På sigt må vi dog nok forvente at få færre bevillinger, eftersom det går 
bedre og bedre i Tingbjerg.   
 
 

3. Nyt fra 
formandskabet 

• Status på rygekampagne? 

• Mobil princip – smartwatch 

• Lektie-princip 

• Børn kan hvad vi forventer af dem – ambitioner for børnene 

• (Digital krænkelse: evt. november møde?) 
 
 
Status på rygekampagne 
Som opfølgning på episoderne med rygning (e-cigaretter) er der sendt 
info ud til alle. Alle medarbejdere sender forældrebreve ud. 
 
Mobilprincip inkl. smartwatch 
 
Medarbejdere har oplevet, at forældre bliver sure, hvis barnet har glemt 
at få sin telefon/smart watches med hjem. Samtidig oplever vi, at 
forældre ringer til deres børn i løbet af skoledagen.  
 
Mange medarbejdere oplever også, at de skal diskutere med elever, 
som ikke vil aflevere deres telefon/ur. 
Der er brug for opbakning fra forældrene til at sikre, at princippet ikke 
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bliver en daglig konfrontation, men derimod en sikring af et godt og 
stærkt fællesskab på skolen. 
 
Der er et ønske om, at der bliver sendt tydelig info ud omkring brug af 
smartwatches.  
 
Opmærksomhed på baggrunden for, hvorfor vi har princippet; mere 
fokus på at støtte eleverne i at se det gode ved det. Fokus på at danne 
eleverne ud fra viden om digital dannelse.  
 
Princippet opdateres:  
Der bør bl.a.stå kl. 8 fremfor 7.50, smartwatches inkluderes. 
Udvalget mødes og opdaterer yderligere.  
 
 
Lektieprincip 
Enighed om at grundskolen så vidt muligt ikke skal have lektier for 
hjemme udover læsning.  
 
Der er fra udskolingslærerne et ønske om, at man har mulighed for at 
give eleverne lektier. 
 
Der er som udgangspunkt enighed om, at eleverne i grundskolen ikke 
skal have andet end læselektier. Samtidig er der enighed om, at der bør 
gives mulighed for at give de større elever lektier for derhjemme. Dette 
vil angiveligt give bedre mulighed for at forældrene kan følge med i 
processerne. 
Det er ikke alle, som tror på, at lektierne vil løfte elevernes faglige 
niveau, og det påpeges at vi bør imødekomme de elever, som ikke har 
mulighed for at få støtte hjemmefra. Samtidig er ønsket også at 
eleverne bliver styrket i disciplin og forståelsen i at have opgaver (også 
ifbm uddannelse efter folkeskolen) 
 
Der nedsættes også her et udvalg, som kan kigge det igennem og 
opdatere princippet.  
 
 
Forventninger til børnene / uro i klasserne 
Snak om hvordan vi kan imødekomme uro i klasserne. 
Mulighed for at inddrage forældre; obs på at nogle børn har særlige 
behov. 
 
Spørgsmålet om, hvad der er rimelig adfærd tages op.  
Genbesøg de overordnede rammer for, hvor grænserne går. 
Forståelsen af konsekvenser ved ens handlinger. 
 
Der er flere forældre som oplever, at der er uro, som påvirker 
fællesskabet. Der tales om at dykke ned i en forventningsafstemning 
blandt bestyrelsen, men vigtigt at lærerne og pædagogerne i sidste 
ende har et råderum til at tage de professionelle beslutninger.  
 
Data siger, at eleverne oplever høj glæde ved at gå i skole.  
Kig på data for uro i klasserne; obs på forskel mellem arbejds”uro” og 
forstyrrende uro. 
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Hvilke handlingsmuligheder har lærere og pædagoger; tydeliggøres. 
 
Set ud fra et tidsmæssigt perspektiv er der overordnet sket en generel 
meget positiv udvikling på skolen, men der kan selvfølgelig være 
klasser, som har mere uro end andre.  
 
OBS: 
Generel opmærksomhed på definition af begreberne; fx ”lektier”, ”uro”, 
mv. 
 

4. Nyt fra Elevrådet  • Fravær blandt elever 

• Digital tavle til elevernes kunst 

• Plan for tingbjergbladet? 
 
Input fra elevrådet 
Det er blevet taget op i elevrådet, hvordan man kan støtte de andre i at 
undgå fravær. Der er flere, som er interesseret i at blive ”uddannet” som 
’hjælpeven’, som man kan gå til. Dette bør undersøges. 
 
Udgangsforbud; hvorfor?  
De større elever ønsker mere frihed til at komme ud; gå ud fra skolen, 
da de oplever de mangler steder at være. 
Forslag om at dette kan fungere med voksenopsyn. 
 
Årsagerne til, at skolen har valgt at sige eleverne skal være på skolen i 
skoletiden er for at sikre et trygt fællesskab, hvor man er sammen med 
sin klasse. Ligeledes tilbyder vi sund mad. 
(førhen kom eleverne ofte for sent tilbage, og der kom for meget sukker 
med ind på skolen). 
 
Man er i gang fra lærernes side med at blive lavet en plan for aktiviteter 
til 7.-9. årgang nogle af pauserne. Ligeledes gør andre årgange også 
tiltag. 
 
Digital tavle 
Elevprodukter; kan man lave en arbejdsgruppe, som sørger for at vise 
elevprodukter? 
 
Tingbjerg Bladet 
Der er lavet et udvalg, som vil sørge for at få skrevet nogle artikler. 
 
 
Mulighed for besøg til skolebestyrelsesmøder 
Flere elever har efterspurgt muligheden for at deltage på vores møder.  
 
 

5. Nyt fra udvalgene  • Helhedsrenoveringsudvalget (Status på arbejdsproces) 

• Madordningsudvalg – hvordan går det med tilmelding? 

• Budget og økonomiudvalget –  
 
Helhedsrenoveringsudvalget – tages op næste gang 
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Madordningsudvalget  - tages op næste gang 
 
 
Budget og økonomiudvalget > se ovenfor. 
 
 
 
 

6. Eventuelt/forslag fra 
forældre eller andre 

Fra forældre: 
- Morgenåbning 
- Kontakt til kontoret 

 
Morgenåbning 
Der er stadig morgenåbning for 0.-3.klasse kl. 6.30 til 7.50 (morgenmad 
til kl. 7.30) 
 
 
Kontakt til kontoret 
Der er forældre som oplever, at de ikke kan komme igennem til 
kontoret. Det skal undersøges om det kan blive nemmere at komme i 
kontakt.  
 

 

Vi slutter mødet kl.19:30 


